

Title (en)

Pocket folder with adjustable or movable rollers.

Title (de)

Stauchfalzmaschine mit einstellbaren oder beweglich gelagerten Walzen.

Title (fr)

Pliuse à poches avec rouleaux réglables ou mobiles.

Publication

**EP 0595105 A1 19940504 (DE)**

Application

**EP 93116487 A 19931012**

Priority

DE 9214625 U 19921028

Abstract (en)

The pocket folder is provided with folding rolls (W1, W2, W3) which are adjustable to different folding gap widths, are resiliently and pivotably movable with respect to one another, are mounted in two-armed pivot-lever pairs (22, 23) so as to be rotatable and, with a further folding roll (W2, W3) in each case, form a draw-in point and folding point respectively (E and F1). At least one folding pocket (7) is present, the feed gap (14) of which has a minimum width and is resiliently variable corresponding to the thickness of the material to be folded. To be able to process material to be folded of widely varying thickness with good folding quality, at least one of the finger-like and/or strip-like delimiting elements (13, 15) forming the feed gap (14) of a folding pocket (1) is, to enlarge the draw-in gap (14), movable by means of actuating elements (30, 31) of the pivot-lever pair (22, 23) which bears the pivotably movable folding roll (W2, W3) of the roll pair which forms the draw-in gap (E) and folding gap (F1, F2) respectively disposed directly upstream of the folding pocket. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Stauchfalzmaschine ist mit auf unterschiedliche Falzspaltweiten einstellbaren und gegeneinander federnd schwenkbeweglichen Falzwalzen (W1, W2, W3) versehen, die jeweils in zweiarmigen Schwenkhebelpaaren (22, 23) drehbar gelagert sind und die mit jeweils einer weiteren Falzwalze (W2, W3) eine Einzugs -bzw. Falzstelle (E bzw.F1) bilden. Es ist wenigstens eine Falztasche (7) vorhanden, deren Einlaufspalt (14) eine Mindestweite aufweist und der Falzgutdicke entsprechend federnd veränderbar ist. Um stark unterschiedlich dickes Falzgut mit guter Falzqualität einwandfrei verarbeiten zu können ist wenigstens eines der aus fingerartigen und/oder leistenartigen, den Einlaufspalt (14) einer Falztasche (1) bildenden Begrenzungselemente (13, 15) zur Vergrößerung des Einlaufspaltes (14) durch Betätigungsorgane (30, 31) des Schwenkhebelpaars (22, 23) bewegbar, welches die schwenkbewegliche Falzwalze (W2, W3) des Walzenpaars trägt, das den unmittelbar vor der Falztasche liegenden Einzugsspalt (E) bzw. Falzspalt (F1, F2) bildet. <IMAGE>

IPC 1-7

**B65H 45/14**

IPC 8 full level

**B65H 45/16** (2006.01); **B65H 45/14** (2006.01)

CPC (source: EP)

**B65H 45/144** (2013.01); **B65H 45/147** (2013.01)

Citation (search report)

[X] DE 2253574 A1 19740522 - OPPENWEILER GMBH MASCHINENBAU

Cited by

DE19611788C2; EP2058258A1; US2011190109A1; US8777824B2; DE19611787A1; DE19611787C2; US8187158B2; EP0795507A2

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH ES FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

**DE 9214625 U1 19921217**; EP 0595105 A1 19940504; JP 3390061 B2 20030324; JP H06191721 A 19940712

DOCDB simple family (application)

**DE 9214625 U 19921028**; EP 93116487 A 19931012; JP 26880093 A 19931027